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Projecte d'integració dels disminuïts físics en la societat 
Pilar PEREIRA 

Els Serveis Personals de l'Ajuntament de Granollers organitzà 
el passat dia 30 de juny una jornada sobre la integració del nen/jo
ve amb disminució física a l'esplai. La jornada, que estava dirigi
da a monitors i directors d'esplai, forma part d'un programa d'in
tegració i normalització de la persona amb disminució física. L'ac-
te es va realitzar al Cercle Cultural de la Caixa i comptà amb la pre
sència de personal especialitzat que explicà el procés d'integra
ció del minusvàlid a l'esplai i les dificultats que els hi presenta la 
societat. 

L'acte presentà col·loqui sobre 
temes relacionats amb la integra
ció dels disminuïts en la qual in
tervingueren Emili Grande; coor
dinador del programa de munici
pis de la Federació ECOM, Emili 
Zapata, educador especialitzat, 
Isabel Pérez, animadora espotiva 
de l'Institut Municipal de Dismi
nuïts de l'Ajuntament de Barcelo
na i Mercè Soler, membre de l'e
quip del programa de Municipis 
de la FC.E.M. 

Emili Grande, va parlar sobre 
qui és la persona amb disminució 
física, els tipus i les característi
ques. Va qualificar els discapaci-
tats com a un col·lectiu que no 
participa de la vida comunitària. 
El procés d'integració és llarg i és 
necessària una consciència 
col·lectiva. Caracteritzà la minus-
valia com la incapacitat de realit
zar un rol complert. Destacà el fet 
que l'any 1982 aparegués una llei 
per a persones amb disminució fí
sica que informa dels drets que 
tenen aquestes persones com a 
ciutadans. Va exposar les causes 
per les quals hom pot arribar a la 
disminució física, de les que se'n 
poden destacar: per accidents la
borals, escolars, domèstics,etc, 
per paràlisi cerebral i per espina 
bífida. L'esplai que integra nens 
minusvàlids compta amb uns 
ajuts, tant econòmics com d'as
sessorament. 

L'Autonomia del 
minusvàlid és un dels 

principals aspectes 
que cal tractar 

Emili Zapata, educador espe
cialitzat, va dialogar sobre la inte
gració del nen amb disminució fí
sica a l'esplai i a les activitats de 
vacances. Alguns col·lectius fan el 
possible per la integració però la 
llei no ha entrat encara en pràcti
ca a la societat. Considerà els es
plais com "pioners" en el camp 
de la integració dels minusvàlids. 
Parlà sobre "El Dret a la diferèn
cia", dient que els esplais han de 
lluitar pels drets dels nens amb 
disminució i que s'ha de reco
nèixer i acceptar les diferències 
que presenten. Algunes de les 
seves afirmacions van ser: "Tots 
presentem disminució en un 
aspecte o altre", "Integrar no és 
només posar nens junts, d'això 
se'n diu ubicar". El nen ha de te
nir la capacitat de reorganització 
quan està fora de l'esplai, s'ha 
d'intentar que el nen tingui la 
màxima autonomia. S'ha de bus
car mecanismes perquè el noi 
disminuït es socialitzi i surti al car
rer. El monitor ha d'autoanalitzar-
se i conèixer les seves pròpies li
mitacions per fer una bona tasca 
pedagògica. 

Isabel Pérez, aportà informa
ció sobre el tema dels esports I 
l'activitat física a l'esplai. Asse-

Là Integració dels minusvàlids passa pel contacte diari amb la resta de la societat 

nyalà la necessitat de material es
pecial per a que es pugui donar 
la integració, el suport que han de 
manifestar les institucions i fer 
construccions accessibles als 
disminuïts, que no dificultin la 
seva integració social. Els esports 
per a minusvàlids comprenen 
adaptacions d'alguns que ja exis
teixen i d'altres especials que es
tan regulats per la Federació 
d'Esports de Minusvàlids. L'es
port ha de ser una activitat lúdica, 
s'ha de potenciar la participació i 
no la competència. Els disminuïts 
físics poden observar una actitut 
de rebug cap a ells i pertant un 
sentiment de marginació, aques
ta actitut es dóna primerament a 
causa del desconeixement, pos
teriorment pot arribar-se a la su-

praprotecció, és a dir, un bolca-
ment vers els nens que tenen 
disminució. 

La integració dels 
joves discapacitats és 
més dificultosa que la 

infantil 

Mercè Soler, parlà sobre la in
tegració de joves amb disminució 
física al lleure. Comentà la man
ca d'estructures organitzades per 
a joves i la inestabilitat dels grups 
que forma el jovent. La persona 
ha d'assumir la seva disminució. 
Els discapacitats tenen nombro
sos problemes, alguns dels quals 
serien les barreres arquitectòni

ques, la manca d'ingressos pro
pis i el transport. L'Administració 
no dóna cap suport als minus
vàlids. 

La jornada finalitzà amb activi
tats lúdiques a la PI. de la Por-
xada. 

El projecte d'integració dels 
discapacitats ha estat organitzat 
per l'equip de Servei Social de 
l'Ajuntament a nivell de la pobla
ció de Granollers per tal de sen
sibilitzar la societat, els monitors 
d'esplai i fer una integració dels 
disminuïts al lleure. El projecte, 
que va començar el mes de ge
ner, tindrà un any de durada. El 
seu objectiu és assistir la perso
na disminuïda indirectament. Un 
altre acte realitzat abans d'aques
ta jornada va ser un stand a la 
Fira de l'Ascensió en la qual s'in
formà dels disminuïts físics. 

L'Ametlla destinarà la recaptació de les multes a la creació 
d'un casal d'avis 

J. GARCIA 

El proppassat diumenge va tenir lloc a la nova Sala Municipal 
de l'Ametlla, una reunió —convocada per l'Ajuntament— entre els 
joves de 15 a 30 anys, per tal de informar-los sobre la nova Llei 
de Seguretat Viària que ha d'entrar en vigor prope jment i a l'ho
ra, per decidir els preus de les multes municipals. 

La reunió fou presidida pel ca
rismàtic alcalde de la Vila, Josep 
Garcia, juntament amb el regidor 
de cultura, Jaume Mascort, el re
gidor d'hisenda Jordi Morral, el 
secretari de l'ajuntament, Vicenç 
Santaoiot i el caporal de la policia 
local, Manuel Gallego. També cal 
destacar la presència de Fran
cesc Campaüa qui invitat per l'A
juntament va informar sobre les 
noves disposicions viàries. 

A la reunió només hi assistiren 
quaranta-tres persones, la major 
part menors de 18 anys, després 
que l'alcaldia enviés prop del mi
ler de cartes als habitants. Josep 
Garcia va deixar molt clar que no 
te cap interès en que la Policia 
municipal es converteixi en un 
centre de recaptació i pensa des
tinar els diners a la creació d'un 
Casal d'avis. Així doncs els diners 
recollits amb les multes imposa

des pels guàrdies municipals ani
rà a mans d'una comissió de ju
bilats, que decidiran on destinar-
los. 

Durant l'acte es va celebrar 
una votació per part dels joves 
presents a la sala on decidiren 
l'import a pagar davant les infrac
cions corresponents. 

Dilluns es va realitzar l'escruti
ni, resultant de la votació el qua
dre que a continuació es detalla. 

D'altra banda, el passat di
marts, l'alcalde de la vila, Josep 
Garcia va emetre el pertinent de
cret d'alcaldia que un cop sigui 
aprovat en una reunió plenària 
entrarà en vigor. 

Es tracta sens dubte d'una ini
ciativa molt curiosa duta a terme 
pel màxim responsable de l'Ajun
tament qui va fer públic a aquest 
setmanari la seva intenció de no 
presentar-se a les properes elec
cions. 
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